

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

الزعنون بذكرى المولد النبوي الشريف - يدعو لميثاق شرف برلماني عالمي لمنع الإساءة للأديان

2020-10-28

دعا رئيس المجلس الوطني الفلسطيني سليم الزعنون برلمانات العالم إلى إصدار ميثاق شرف برلماني عالمي لمنع الإساءة وازدراء الأديان والرموز الدينية والرسول والأنبياء كما يحدث الآن للرسول محمد عليه الصلاة والسلام.

وهنا الزعنون في بيان بمناسبة المولد النبوي الشريف، الشعب الفلسطيني وسيادة الرئيس محمود عباس والأمتين العربية والإسلامية بهذه المناسبة العطرة، داعيا الله عز وجل ان يعيد هذا اليوم المبارك على شعبنا بالحرية والاستقلال.

وقال الزعنون: إن هذه الذكرى المباركة تأتي هذا العام وسط استمرار إعادة نشر الرسوم المسيئة للرسول الأعمم محمد، رسول الرحمة والمحبة والسلام للعالمين، ومؤكدا على ضرورة احترام مشاعر وعقائد كافة المؤمنين في العالم وتعزيز ثقافة التسامح واحترام المقدسات والرموز الدينية.

وأدان الزعنون بشدة الإصرار على الإساءة للنبي محمد عليه أفضل الصلاة والسلام والإساءة لحوالي ملياري مسلم في العالم، محذرا من نتائج الاستمرار في إثارة الفتن والضغائن الدينية، الأمر الذي يغذي خطاب الكراهية على حساب تعزيز ثقافة التسامح والحوار والتعايش الذي تدعو إليه شريعتنا الإسلامية السمحاء.

وأضاف الزعنون أن أكبر مسيء للمقدسات ومعتدي على الأماكن الدينية في العالم هو الاحتلال الإسرائيلي حيث يواصل انتهاك المقدسات الإسلامية والمسيحية في فلسطين خاصة المسجد الأقصى المبارك مسرى ومعراج الرسول محمد عليه السلام، ومهد ميلاد النبي عيسى عليه السلام.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

PNC Speaker, Al-Za'anoon, on the anniversary of Prophet Muhammad Birthday, calls for adopting of a global parliamentary Honor Covenant to prevent insulting of religions

28th of Oct. 2020

Palestine National Council (PNC) Speaker, Mr. Saleem Al-Za'anoon, on behalf of PNC members and Palestinian people, called on the parliaments of the world to adopt a global parliamentary Honor Covenant to prevent the offense and contempt of religions, religious symbols, messengers and prophets, as is happening now to the Messenger Muhammad (Peace be upon him).

He also urged the President of the Inter-Parliamentary Union and the heads of Mediterranean, Asian, European, American, Arab and Islamic parliamentary societies to elaborate on this proposal to be issued in the form of a global parliamentary Honor Covenant, which would serve peace, harmony and security among societies of all religions and beliefs.

In a statement on the occasion of the birth of the Prophet, Mr. Al-Za'anoon congratulated the Palestinian people, President Mahmoud Abbas and the Arab and Islamic nations on this fragrant occasion, calling on God Almighty to repeat this blessed day to our people with freedom and independence.

This blessed anniversary comes this year amid the continued re-publication of the insulting cartoons of the great Prophet Muhammad, the Messenger of mercy, love and peace to the worlds, Al-Za'anoon said and stressed on the need to respect the feelings and beliefs of all believers in the world, and to promote a culture of tolerance and respect for sanctities and religious symbols.

Mr. Al-Za'anoon strongly the insistence on insulting the Prophet Muhammad, and insulting about two billion Muslims in the world, warning of the consequences of continuing to stir up religious strife and hatred, which feeds hate speech instead of promoting the culture of tolerance, dialogue and coexistence that our tolerant Islamic law calls for.

Al-Za'anoon added that the biggest offender of sanctities and aggressor on religious sites in the world is the Israeli occupation, as it continues to violate the Islamic and Christian sanctities in Palestine, especially the blessed Al-Aqsa Mosque, the ascension (Miraj) of the Prophet Muhammad, and the birthplace of the Prophet Jesus (Peace be upon them).